
Politiški oddelek. 

Državnozborska dopolnilna volitev. 
Dne 29. t. m. je v okrajih Ljubljanska okolica, 

Vrhnika, Litija, Zatičina, Velike Lašče in Ribnica dopol
nilna volitev za državni zbor na mesto pokojnega Kluna-
Borba bode huda. Ponujajo se trije kandidatje. 

Narodna stranka se je odločila za gosp. Josipa Le
narčiča, posestnika na Vrhniki. Ta gospod je volilcem že 
znan po svojem delovanju v deželnem zboru. Lenarčič 
je odločen narodnjak, kar je precejšnje važnosti v današ
njem v narodnem oziru malo mlačnem času. Vršile se 
bodo velike premene v državnozborskih strankah. Pred 
vsem je želeti, da se zopet zjedinijo vsi jugoslovanski 
poslanci v jeden klub. Le tako je mogoče, da Slovenci 
kaj dosežemo v državnem zboru. Dosti dolgo smo že 
podpirali nemško konservativno stranko, ali od nje nismo 
dobili tiste podpore, kakor smo jo pričakovali. Zjedinjenje 
slovenskih poslancev žele posebno primorski Slovenci in 
se je ta želja jako odločno izrekla na občnem zboru dru
štva »Edinosti" v Trstu. Za to je treba, da volimo za 
poslanca moža, o katerem vemo, da se bode pridružil 
drugim jugoslovanskim poslancem in ne se bode še le po-
mišljal. Od gospoda Lenarčiča moramo to z vso zanes
ljivostjo pričakovati. 

Gospod Lenarčič je poleg tega popolnoma neodvisen 
mož. On bode lahko se oziral le na koristi svojih vo-
lilcev. Njemu se ni treba ozirati na nobenega. Neodvis
nost je pa za državnozborskega poslanca neobhodno po
trebna lastnost. Mož na katerega se more od te ali one 
strani pritiskati, ni za zastopnika naroda, naj ima še 
tako lepe lastnosti. Posebno v sedanjem času je to veli-
cega pomena, ko se skuša kratiti narodu celo pravico 
svobodno izbirati si kandidate za poslanske mandate. S 
tem se hoče kratiti naravnost svoboda volitev, ki je 
podlaga parlamentarnemu življenju. 

Gospod Lenarčič je sam posestnik, peča se sam s 
kmetovanjem. Njemu so iz življenja težnje in potrebe 
kmetskega stanu bolje znane, nego drugim, ki sami 
nikdar kmetovali niso in na njivi ne znajo niti ločiti rži 
od pšenice. Pravih kmetskih zastopnikov je jako malo v 
državnem zboru, dasi bi baš interesi kmetskega stanu za
htevali precej poslancev iz nezavisnih kmetov. Ker pravih 
poznavalcev potreb kmetskega stanu nima državni zbor, 
se v državnem zboru pač mnogo govori o potrebah in 
stiskah kmetskega stanu, a kaj koristnega se pa ne stori. 
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Gospod Lenarčič se pa dejanski že mnogo let trudi 
za povzdigo kmetijstva. Deset let je že član osrednjega 
odbora kranjske kmetijske družbe. Ta družba marljivo 
deluje za povzdigo kmetijstva. Lahko bi pa še več sto
rila, da ima v državnem zboru več mož, ki bi jo zago
varjali in jej izposlovali kako podporo. Mi gosp. Povšetu 
nikakor ne očitamo, da ne stori svoje dolžnosti v tem 
oziru, a vendar mislimo, da bi ne bilo odveč, če še jeden 
odbornik te prekoristne družbe pride v državni zbor. 
Poleg tega se pa govori, da g. Povše pri bodočih vo
litvah več ne misli se poganjati za državnozborski mandat, 
ker ima preveč posla z deželnim cdborništvom. 

Lenarčič je pa v deželnem zboru tudi vedno se 
bavil z gospodarskimi vprašanji in je pri tem vedno za
stopal koristi kmeta. Zato pa naj dajo glasove g. Lenar
čiču vsi tisti, katerim je narodnogospodarsko vprašanje 
prva stvar. Zato se nadejamo, da se volilni možje bodoči 
torek zjedinijo za gospoda Josipa Lenarčiča. 

Katoliška stranka pa ima dva svoja kandidata. 
Sprva se je mislilo postaviti za kandidata deželnega po
slanca gosp. Žitnika. Zaupni možje so bili največ zanj. 
Nekateri mogočni možje pri tej stranki, mej drugim g. 
škofov tajnik Šiška, so pa postavili samovoljno za kandi
data odvetnika dr. Ivana Šušteršiča, o katerega narodnem 
prepričanju celo njega lastni somišljeniki dvomijo. Pa 
tudi v oklicu, v katerem se priporoča dr. Šušteršič, se 
narodnost ne omenja. Pozneje je pač dr. Šušteršič razvil 
program, v katerem govori o narodnosti, a se ve, da pri
haja to le od tod, ker se je začela silna agitacija v lastni 
stranki proti njemu. 

Tisti, ki niso zadovoljni z njegovo kandidaturo so 
postavili za kandidata zdravnika dr. Gregoriča, dosedaj 
jednega najdejavnejših članov katoliške stranke, ko je 
di\ Žitnik vsled pritiska se kandidaturi odpovedal. O dr. 
Gregoriču ne dvomimo, da je naroden, a če bode jugo
slovanskemu klubu pristopil je pa vsekako še malo ne
gotovo. Poleg tega pa kmetskih razmer tako dobro ne 
pozna, ko g. Lenarčič. Zato ga mi tudi priporočati ne 
moremo. Seveda pri morebitni ožji volitvi se bodo narodni 
volilci morali odločiti zanj. 


